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Abstract 

This research aims to identify Sudanese secondary school 

problems in using prepositions in particular the prepositions of 

place and time (at, in, on, by) and to have close look to the real 

reasons that lead students to make errors when using the 

prepositions of place. The researcher directed a diagnostic test to 

third year secondary school students, So as to check students’ 

capabilities of using the prepositions (at, in, on, by,) with their 

different uses and meanings in English. The study sample 

consisted of fifty students chosen by applying the systematic 

random sampling. The researcher also used the descriptive method 

and the data were gathered via diagnostic preposition test which 

consisted of 12 items. Findings revealed that students have 

problems in using these prepositions. These problems come as      

a result of the interference of mother tongue (Arabic).  The last 

chapter of this study recommends different strategies that can be 

used to reduce errors which are made by Sudanese secondary level 

students when trying to use English spatial preposition. 
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Arabic Version 

 المستخلص

 اسخخدام فٖ الثاًْٗت الوزحلت طلاب هشاكل لخشخ٘ض البحث ُذا ِدفٗ

 الحق٘ق٘ت الاسباب علٔ ّالخعزف (at-in-on-by) ّالزهاً٘ت ٘تالوكاً الجز حزّف

 فاجزٕ الحزّف لِذٍ إسخخداهِن عٌد للأخطاء الطلاب ارحكاب ّراء حقف الخٖ

 ارحكاب هدٓ هي للخأكد ثإًْ الثالث الظف لطلاب حشخ٘ض اخخبار الباحث

 لباًطا 50 هي البحث عٌَ٘ حكًْج .الحزّف لِذٍ إسخخداهِن عٌد للأخطاء الطلاب

 الوٌِج اسخخدم الباحث اٗضاً الوٌخظوت العشْائ٘ت العٌ٘ت بإسخخدام اخخ٘ارُن ثن

 ًخائج اظِزث .الجز لحزّف حشخ٘ض اخخبار طزٗق عي الب٘اًاث ّجوعج ْطفٖال

 .الوذكْرة الجز حزّف اسخخدام فٖ هشاكل لدِٗن الطلاب اى الخشخظٖ لاخخبار

 هي الاخ٘ز الباب ْٗطٔ. )اللغت العزب٘ت( الأم الغت لخاث٘ز ًخ٘جخاً احج الوشاكل ُذٍ

 طلاب ٗزحكبِا الخٖ الاخطاء اًقاص علٔ هخخلفت اسخزاح٘ج٘اث بإسخخدام البحث ُذا

 .الوكاً٘ت الجز حزّف إسخخداهِن عٌد الثاًْٗت الوزحلت
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